
 

 

 
   

 

 

 

Klyngelederne har igennem en længere periode været optaget 

af bæredygtigheden i klyngerne i vores område. 

Vi har været optaget af at sikre lige vilkår/tilbud til 

områdets børn ift. bæredygtighed på den økonomiske (børne-

grundlaget) og faglige plan. Særligt i en tid hvor vi op-

lever et faldende børnetal i vores område. 

Derfor var det en fælles beslutning vi tog, sammen med om-

rådeledelsen, at lave en analyse af vores klynger, da Ma-

rialise Rømer fortalte at hun gik på pension. 

Analyse skulle sikre at vi tog udgangspunkt i data og ikke 

synsninger. Vi ville sammen undersøge om vores klynger 

fremadrettet var bæredygtige. 

Vi lavede en procesplan og brugte tiden fra august til de-

cember på processen. Vi har sammen sat rammen for proces-

sen, vi har sammen opsat nogle kriterier, gennemgået data 

og fælles kommet frem til nogle forslag. Vi kunne se at vi 

med fordel kunne gå fra 6 til 5 klynger. Vi besluttede 

derfor at inddrage de pædagogiske ledere fra de klynger 

som var en del af løsningsforslagene. 

Vi bad dem på en fælles workshop kvalificere vores for-

slag. Med deres input til fordele og ulemper ved vores 

forslag valgt vi i fuld enighed at pege på det forslag som 

indstilles til behandling i BUU. 

Det har været en svær men spændende proces.  

Med venlig hilsen, 

Klyngelederne i Område Brønshøj-Vanløse 

 

26. februar 2025 

 

 

 

Politik og Kommunikation 

Ressourcer 

Gyldenløvesgade 15 

1600 København V 

 

EAN-nummer 

5798009371201 

 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

  

Udtalelse fra klyngelederne i område BV 
 


